
   
 

27. februar 2020 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvor mange lejemål har Selvstyret, herunder de enkelte departementer, styrelser og nettostyrede 

virksomheder, indgået med private udlejere, som bruges til videreudlejning som personaleboliger? Jeg 

kan bl.a. læse, at Sundhedsområdet lejer boliger af private og udlejer videre til medarbejdere.  

 

Dette både hvad angår lejemål, der er indgået direkte mellem departementer, styrelser og nettostyrede 

virksomheder og private udlejere, men også lejemål indgået mellem private udlejere og INI A/S eller 

Illuut A/S, der udlejes videre som almindelige lejemål til borgere eller personaleboliger. Svaret om hvor 

mange boliger det vedrører ønskes opdelt i byer.  

 

2. Hvor store omkostninger har Grønlands Selvstyre og underliggende departementer, styrelser og 

nettostyrede virksomheder haft til private udlejere i indeværende år samt i årene 2017, 2018 og 2019? 

Svaret bedes opdelt så omkostningerne fremgår pr. by.  

 

3. Er det en kostægte pris, der betales af lejere af almene boliglejere og lejere af personaleboliger til 

ovenstående indgående lejeaftaler?  

a. Hvis nej, ønskes det oplyst, hvor meget Grønlands Selvstyre og underliggende departementer, 

styrelser og nettostyrede virksomheder afholder af udgifter til dækning af difference mellem det, 

som den private udlejer kræver af betaling, og det som opkræves hos lejer af almene boliger og 

personaleboliger? Dette svar bedes ligeledes opgjort pr. by, så det bliver muligt at sammenligne   

 

4. Det anføres i Naalakkersuisuts pressemeddelelse pr. 11. februar 2020, at de over 100 tomgangsboliger, 

der står tomme i Nuuk er ved at blive gjort indflytningsklare til nye ejere. Der ønskes opgjort, hvor længe 

de enkelte boliger har været tomme og hvornår de forventes at være tilgængelige med konkrete 

tidsperspektiver. 

(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Jævnfør tidligere fremsendte paragraf 37 spørgsmål (363-2019), ligger boligudfordringerne mig meget på 

sinde. Det betyder noget for mig om vi som land prioriterer det behov der er, for den almene boligmasse og i 

øvrigt i forhold til personaleboliger. Har vi nok boliger og er vi der, hvor vi har et større behov end vi kan 

dække? Jeg ønsker i den forbindelse at få et større indblik i udfordringens omfang, hvorfor jeg har stillet 

ovenstående spørgsmål 1-4. 

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


